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Hozzátartozik a magyar 
sportélethez... 

Röplabda 

A Spartacus 
és a DÉLÉP 
is negyedik 

A napokban bonyolították 
le a róplabdások Országos 
Ifjúsági Kupájanak hatos 
döntőjét Tatán. Szegedet a 
lányok mezőnyében az Épí-
tők Spartacus, a fiúknál a 
DÉLÉP fiataljai képviselték. 
Mindkét csapatra érvényes, 
hogy már a döntőbe jutá-
suk is átlagon felüli teljesí--
mény, ugvanakkor az el-
ért negyedik helynél kis 
szerencsével több is sikerül-
hetett volna. 

A apartacusoa lányok 
nagy meglepetésre a Tungs-
ram SC-t 3:0-ra verték, 
majd a Debreceni Sportisko-
lát 3:1-re győzték le. Az 
Újpesti Dózsától 3:0. a BSE-
töl 3:1 arányban kapták ki. 
Végül a Vasas lányaival két-
órás nagv csatát vívtak és 
jobb helyezésük azon úszott 
el, hogv az ötödik. döntő 
játszmában 16:14-es veresé-
get szenvedtek. Kiemelke-
dő teljesítményt nyújtott 
Dobos Ildikó, Bezdán Kata-
lin. Török Éva és Csókási 
Marta. A csapat további 
tagjai: Kovács Kinga. Va-
nytk Andrea, Sebők Berna-
dett. Csordás Gabriella és 
Simon Judit Edző: Tóth 
Margit. 

A DÉLÉP fiúk az Űloesti 
Dózsát nagy küzdelemben. 
3:2-re. a Csepelt simán. 3:0-
ra győzték le. A minden te-
kintetben 'óbb KSC-lől és 
KOMhP-tői egyaránt 3:0-ra 
kaptak ki. Érmes helyezésük 
végül azon úszott el. hogy a 
Kazincbarcikától 3:2-re ki-
kaptak úgv. hogv 2:0 után a 
harmadik játszmában is ve-
zettek 13:4-re. Innen kaptok 
k i . 

A csapat tagjai a kiemel-
kedöein játszó Hulmann 
Zsolton és Piti Árpádon kí-
vül: Rácz László. Rácz. Jó-
zsef, Nikolénvi Gábor. Nagv 
Zsolt, Tóth Gyula, Bus Zol-
tán. Szereda György, Ma-
gyar Gábor. 

A Tatán mutatott teliesft-
mény alapján Dobos Ildikót 
(akit egyébként a torna leg-
jobb feladójának választot-
tak), valamint Hu^nann 
Zsoltot és Piti Árpádot 
meghívták az ifjúsági válo-
gatott szófiai vendégjáté-
kára. 

Megszokott már, hogy a 
Budapestre érkező külföldi 
sportolók legtöbbje a Hotel 
Stadionban kap elhelyezest. 
A legjelentősebb magyar 
sportcentrum szomszédságá-
ban két és fél évvel ezelőtt 
megnyílt szálloda e rövid idő 
alatt ¡5 kitűnő hírnevet szer-
zett magának, világ- és Eu-
rípa - baj noksá gok szereplői -
nek volt az otthona, s bizo-
nyára így lesz ez a követke-
ző években, évti/edekben is. 
A Hotel Stadion idei forgal-
máról. vendégeiről és az 
1985-ös tervekről nyilatko-
zott Gábor Tamás igazgató-
helyettes Kozák Mihálynak, 
az MTI munkatársának. 

— Nagy öröm mindnyá-
junknak. hogy a 8 emeletes, 
372 szobás, összesen 890 fé-
rőhelyes, uszodával ellátott 
szálloda népszerű lett, s a 
legtöbb Budapestre érkező 
külföldi sportküldöttség ké-
ri is, hogy itt helyezzék el 
őket — mpndta Gábor Ta-
más. az egykori kiváló pár-
bajtőröző, világbajnoki csa-
pattag. — Mi meg is teszünk 
mindent, hogy kényelmet, 
nyugodt pihenést, a verseny-
zéshez elengedhetetlen szál-
lodai feltételeket biztosít-
sunk. Tévedés lenne azon-
ban arra gondolni, hogy ne-
künk kizárólag sportoló ven-
dégeink vannak, hiszen for-
galmunknak jóformán csak 
az egyötödét teszik ki a kül-
földi csapatok vagy az időn-

ként nálunk megszálló ma-
gyar vidéki együttesek. 

Gábor Tamás elmondta, 
hogy idén többek között a 
műkorcsolyázó, légfegyveres 
és a karate Európa-bajnok-
ság, továbbá azt atlétikai 
Budapest Grand Prix, a Vi-
lág Kupa vívóversenyek 
sportolói mind a Hotel Sta-
dionban laktak, ahonnan va-
lóban csak egy ugrás a Nép-
stadion. a Budapest Sport-
csarnok vagy a Nemzeti 
Sportcsarnok. De ha más lé-
tesítményben szerepelnek, 
akkor sem gond a közleke-
dés. mert a szálló kitűnően 
megközelíthető metróval, au-
tó- es trolibusszal. 

— Az OTSH-val és az 
IBUSZ-szal többoldalú meg-
állapodásaink vannak — 
kedvezményeket is adunk —, 
s ezt az érdekeltek minden 
tekintetben betart ják — 
folytatta az igazgatóhelyet-
tes. — 1985-ben például a ta-
vaszi ökölvívó Európa-baj-
nokságra érkezőknek már az 
egész szállodát lefoglalták, 
itt laknak majd a karate Vi-
lág Kupa indulói, és még so-
rolhatnám tovább a már 
biztos jövő évi vendégeinket. 
Fogadásoknak, ünnepi ese-
ményeknek is rendelkezésre 
állnak a különtermeink, s 
nagyon jelentősnek tartom, 
hogy dolgozóink között so-
kan vannak egykori sporto-
lók, akik valóban szív-
ügyüknek tekintik a maiak 
ellátását. 

Van-e jövőd, Volán SC? 
Nagy lehetőségek — egyre távolabb 

Alighanem egy időszak végét jelző kegyelemdöfés volt. 
amikor a legjobb negy közé jutásért lejátszott Volán SC—FTC 
MNK-mérkőzés utolsó másodpercében Csizmadia belőtte a 
Ferencváros továbbjutását jelentő gólt: Mondhatni: „mél-
tó" koronája volt ez a közlekedési kézilabdacsapat idei 
gyászos szereplésének. Sok csapat ugyan örülne, ha ötödik 
tudna lenni a bajnokságban, vagy nemzetközi kupamér-
kőzés lehetőségéhez jutna. A Volán számára azonban nem 
ez a mérce. Annál is inkább, mert azzal, hogy kiesett az 
MNK-ból. eljátszotta (szó szerint) a jövő évi nemzetközi 
szereplés lehetőségeit. Az-esetleges továbbjutás, netán ku-
pagyőzelem csak elodázta volna a kiút keresését a válság-
ból. Merthogy nyugodtan használhatjuk ezt a kifejezést 
arra az állapotra, ami már hosszabb ideje kialakult a szak-
osztálynak Mi másnak lehetne nevezni azt a helyzetet, 
melyben évek óta képtelen igazi tudásához méltóan szere-
pelni a kézilabdacsapat. Részsikereket lehet emlegetni, 
azonban le kell szögeznünk: a Volán számára a magyar 
bajnokság megnyerése, a nemzetközi kupákban való jó 
szereplés lett volna az együttes ereiéhez méretezett igazi 
siker, ami — nem következett be. A miértre adandó vá-
lasz már sokkal nehezebb. Miklós Károlyt, az egyesület 
ügyvezető elnökét és Szűcs Józsefet, a kézilabda-szakosztály 
vezetőjét kértük meg. segítsen a megválaszolásban. 

Sikeres évet zártak 
az MHSZ-sportolók 

A Magyar Honvédelmi 
Szövetseg Országos Köz-
pontjában pénteken az. 1984-
es világ- és Európa-bajnok-
ságokon. nagy világverse-
nyeken kitűnően szerepelt 
sportolókat és edzőiket kö-
szöntötték. 

Kiss Lajos vezérőrnagy, az 
MHSZ főtitkára méltatta a 
szövetséghez, tartozó verseny-, 
zők munkáját . Többek kö-
zött elmondta, hogy a spor-
tolók az idei világbajnoksá-
gokon 5 arany-, 3 ezüst- és 7 
bronzérmet szereztek, az Eu-
rópa-bajnokságon pedig 6 
arany-, 14 ezüst-és 18 bronz-
medál jutott. A legeredmé-
nyesebb szakág a modelle-
zés, illetve a rádiózás volt. 
Az MHSZ-versenyzők itt 3, 
illetve 2 világelsőséget érde-
meltek ki. Nagy elismerés-
nek számít, hogy 1984-ben 3 
nagv világverseny házigaz-
dája vólt Magyarország: az 
MHSZ rendezte a műrepülő-, 
illetve az. FSR hajómodellek 
világbajnokságát és a lég-
fegyveres Európa-ba.inoksá-
got. A fótitkár befejezésül a 
sportolóknak, edzőiknek to-
vábbi sikereket, eredményes 
munkát kívánt. 

Az. üdvözlő beszédet köve-
tően Kiss Lajos vezérőrnagy 
kitüntetéseket, jutalmakat 
adott. Elismerésben részesül-
tek a legsikeresebbek,, köz-

tük Fent Marianne. székes-
fehérvári rádiós, két-két vi-
lág és Európa-bajnoki arany-
gazdája, Szegedi Sándor 
gyulai modellező világbaj-
nok, Juhász István orosházi 
ifjúsági modellező világbaj-
nok. Solti Attila sportlövő 
Európa-bajnok. A VÉAséhv-
zőkön kívül a szakvezetők, 
edzők, társadalmi munkatár-
sak is kitüntetéseket vehet-
tek át. 

Csom és PortiscH 
v e i e s c g e 

A titográdi nemzetközi 
sakkverseny 10. fordulójában 
Csom István a sötét bábokat 
vezette a kolumbiai Zapata 
ellen, és vereséget szenve-
dett. Ezzel az utolsó helyen 
áll. 

A torna állása egv fordu-
lóval a befejezés • előtt: Tal 
(szovjet) és Velimirovics 
(jugoszláv) 8.5—6.5. Korcs-
noj (svájci) 5 (2), . . . 12. 
Csom 3 (1). 

Hilversumban a holland 
Timman 3:2-es vezetésre tett 
szert Portisch Lajos ellen, 
kettejük páros mérkőzésének 
5. játszmája után. Az. 5. par-
tit a világossal játszó Tim-
man nyerte, akkor, amikor 
már csak egy forduló van 
hátra a páros viadalból. 

— Miért nem jutott el a 
csapat a képességei szerint 
elvarható csúcsra? — ismé-
telte elgondolkodva a kér-
dést az. elnök. — Nem lehet 
igazán megmondani az okát. 
Külön-külön minden kudar-
cunkra találok magyaráza-
tot, de összességében még-
sem tudom, miért van 
mindez. 

— Bizony, ebben a csa-
patban benne volt a nagy 
eredmény — sóhajtott a 
szakosztályvezető. — Egy 
edzőnek sem sikerült azon-
ban úgy összehozni az együt-
test. hogy képes legyen na-
gyot produkálni. 

•— Az országban áramló 
magáninformációk szerint a 
Volán játékosainak jövedel-
me a legkisebb (!) az NB 
I-ben. s állítólag a csapaton 

belül par száz forintos kü-
lönbségek vannak a világ-
klasszis és a kispados fiatal 
fizetése között. Nem elha-
nyagolható tényező az. sem, 
hogy e g y j á t é k o s fizetésében 
minimális különbséget je-
lent ha megszakad, hajt 
mérkőzéseken és edzéseken 
egyaránt va jy éppen csak 
ott van — fizikailag. (Lásd: 
MNK.) tgy lát ja ezt? 

— Nem egészen — vála-
szolta Miklós Károly. — in-
kább úgy fogalmaznék, hogy 
vannak olyan, nálunk rosz-
ssabb képességű csapatok, 
ahol sokkal többet, mond-
hatnám. irreálisan magas 
összeget adnak a játékosok-
nak. Néhány helyen egy-egy 
fontosabb meccsért annyit 
tudnak fizetni, mint-ameny-
nyi a mi egész éves prémi-
umkeretünk. 

— Talán ezért is van. 
hogy sokan otthagyták már 
a csapatot. Legújabban pél-
dául Szabó László. Miért? 

— Bejelentette, hogy nem 
kíván tovább nálunk játsza-
ni. a munkakönyvét is ki-
kérte a vállalattól. 

— Viszont nem adták ki 
a DÉLÉP-nek. így egy évig 
nem játszhat . . . 

— Kértük: játsszon nn-
lunk még egy idényt, s utá-
na minden további nélkül 
kiadjuk Nem vállalta. 

— Az. átigazolási időszak 
előtt gyakran lehetett hal-
lani Volán-vezetőktől, hogy 
örülnének, ha elmenne Sza-
bó — feltéve, ha kellene va-
lakinek —. mert több „baj" 
van vele. mint amennyi 
előnyt a játéka jelent. En-
nek ellenére most nem ad-
ták ki, noha — bár erről 

hivatalosan „nem illik" be-
szélni — a DÉLÉP szép 
pénzt fizetett volna érte . . . 

— Nekünk nem célunk ri-
vális csapatokat erősíteni. 

— Eddig sem moridhat-
tuk. hogv „játékosbőség" 
volt a csapatban. Ezek után 
azonban épphogy van hasz-
nálható játékosuk a „na-
gyok" mellett. Nem próbál-
tak igazolni? 

— Ahhoz, hogy le tudtunk 
igazolni valakit, ..valamit'' 
adnunk kell. Mi pedig nem 
vagyunk úgy elengedve . .. 

— Egy kész játékos ide-
hozataláról még szó van — 
vetette közbe Szűcs József. 
— Ezenkívül fiatal, tehetsé-
ges embereket próbilunk le-
igazolni és a sa át utánpót-
lásunkból szeretnénk meg 
egy-két srácot fölhozni. 

— Ez azt jelenti: jövőre 
más lesz. a Volán? 

— Ezek a játékosok érzik 
a feladatuk sulyat Es bízom 
abban, hogv a januárban 
elkezdődő alapozási időszak-
ban sikerül úgy összerázód-
nia ennek a társaságnak, 
hogy nem lesz különösebb 
probléma. A vezetésnek is 
nagyon oda kell figyelnie, 
mert megfelelő ösztönzés al-
kalmazása mellett csapat 
képes a jobb eredmény fel-
mutatására. 

— Talán unalmas mindig 
a pénzről beszélni, itt azon-
ban ez. kulcskérdés. „Mea-
eri" majd nekik többet 
nyújtani? 

— Nálunk, s a bázisválla-
Iatnil az a rendszer: ha van 
teljesítmény, van pénz — 
válaszolta Miklós Károly. — 
Nem tudom, hogy egy eset-
leges bajnoki címert meny-
nyit kapnának. de biztos 
vagyok benne, hogy nem 
maradna el az elismerés. 
Jelenleg kb. egy szakmun-

kás fizetését kapják. Két-
ségtelen: ez sokszor kevés. 

Hadd szögezzem ie végül, 
hogy a kudarcokból mi is 
tanulunk, és lesz erőnk újat 
hozni. 

Bízzunk benne: az idei 
fogadkozásoknak jövőre lesz 
eredménye, mert eddig nem 
túl jól gazdálkodott az egye-
sület azzal az anyaggal, 
amelyben még most is há-
rom olyan játékos van Sza-
badíts, Lele és Tenke sze-
mélyében —, s negyedik-
kent a jelenleg katonásko-
dó Tóth Gézát is számítás-
ba vehetjük —, akiket 
Európa legjobb csapataiban 
is szívesen látnának. Hogy 
a magyar válogatottnak en-
nek ellenére csak Lele Amb-
rus tagja jelenleg, az ossze-
függesben van az egyesület-
bei i gondokkal, s arra is rá-
világít: ezek a sportolók sem 
„könnyű esetek". 

összességében azt azért 
megállapíthatjuk: az sem 
véletlen, hogv a Volántól 
sorra távóztak a játékosok. 
Olyan játékosok, akik most 
a gerincét alkotják a város 
másik első osztályú kézi-
labdacsapatának. Hogy szük-
sége van-e Szegednek két 
olyan NB l-es együttesre, 
amelyek a mostani változá-
sokkal egyformán középme-
zönyös helyezésre számit-
hatnak. annak megítélése 
mar nem a mi dolgunk. A 
közlekedési gárda most 

olyan helyzetbe került, hogy 
jóllehet még rendelkezik az 
említett klasszisokkal, ninés 
mögöttük olyan játékos, aki 
—• akárcsak néhány percre 
— tehermentesíteni tudná 
őket. Ha kiadták volna Sza-
bót, annak nemcsak az lett 
volna az eredménye, hogy 
egy. az egyesületnél tíz évet 
becsülettel eltöltött iátékos-
nak nem kell egy évet kénv-
szerpnhwYovel tölteni, ha-
nem az is. hogj- az érte ka-
Yxilt "pénzből ' „vehettek" 
volna más játékost. Mindez 
íey leírva talán furcsának 
tűnhet, de rég nem titok 
már, min múlik a sportolók 
ide- vagy odaigazolása. Ki-
véve .jelen esetben a Vo-
lánt, ahol nem a pénzen 
múlt. de a kiadatás megta-
gadása kicsit a középkori 

jobbágy-röghözkötöttségre 
emlékeztet. 

Nem tudjuk, késő-e min-
dent újrakezdeni, átgondol-
ni annak érdekében, hogy 
a Volán SC ..kezeléseben" 
levő értékek kamatozzanak. 
Hogy meg kell próbálni, az 
biztos. Különben maholnap 
a rendezők lesznek kenyte-
ler.ek fizetni annak a néző-
nek, aki hajlandó megnézni 
a nemrégiben még ezrekel 
vonzó Volánt. 

És még egy. Talán azt 
is meg kellene vizsgálni, 
miért van az. hogv Szege-
den elvétve találni olyan 
csapatot, amelv tehetségé-
nek megfelelőt tud produ-
kálni . . . 

Balogh Tamás 

Pályázati felhívás! 
A Sándorfalva és Vidéke Afész 
1983. február l-től 1988. január 31-ig terjedő időre 

szerződéses 
üzemeltetésre 
átadja az alábbi üzletét: 

18. sz. Fecskefészek Vendéglő (III. o.) 
(Sándorlalva, Alkotmány krt. 14.) 

A pályázatokat 1985. január' 15-ig kell benyújtani 
az áfé«z központjába. Sándorfalva. Szabadság tér 2. 
6762. Tel.: 73-206. 

« 

A versenytárgyalás 1985. január 24-én 
(csütörtökön) de. 9 órakor lesz az áfesz 
Sándorfalva. Alkotmány krt. 14. sz. alalti 
Fecskefészek Vendéglőjében. 

Tájékoztató adatokat és bővebb felvilágosítást az 
áfész közgazdasági osztálya ad. 

Országos Tervező — Beruházó Fővállalkozói 
tevékenységet folytató vállalat 

pályázatot hirdet 
a Csongrád megyei iroda 
vezetői munkakörére 

Pályázati feltételek: 
— műszaki egyetemi végzettség, 
— építészmérnöki kari, 
— gazdaságmérnöki, 
— felsőfokú politikai végzettség. 

Marketing ismeretekkel rendelkezők pályázatát is 
várjuk. 
Bérezés a vállalati kollektív szerződés alapján 
vezető I. kategória besorolásban. 
A pályázatokat részletes önéletrajzzal eddigi szakmai 
tevékenység leírásává! ..Perspektíva 4338 12" 
jeligére kérjük a Sajtóházba. 
A pályázatok elbírálása kézhezvételtől számított 
30 napon beliil történik. 

B. U. E. K. Tisza Gyöngye 

Köszöntse vetünk az áj 
évet! 
Már most döntsön és foglalja le helvét 
aTisza Gyöngye étterem 20 00 órakor keztlodő 
nagyszabású SZILVESZTERI MULATSÁGÁRA! 

— Szilveszteri vacsora. 
— Étvágygerjesztőnek vidám 

bűvészmutatványok, 
— ötletes paródiák, 
— Táncos lábú lányok, 
— Közben TOMBOLA-FÉL éves 

Tisza Gyöngye belépővel -— élő malac 
főnyereményekkel 
. . . és DISCO-DISCO reggel 6 óráig. 

Belépődíj: — vacsorával, itallal — 400 Ft 
— vacsora nélkül 11.00 óra után 180 Ft. — 

melyből 80 Ft lefogyasztható. 

MINDEN KEDVES SZILVESZTEREZNI VAGYÖT 
éjfél flott — éjfél után 
NAGYON SOK S/ERETETTEI, VAR 
A TIS-A GYÖNGYE SZEMÉLYZETE! 


